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Folketingets Finansudvalg
Christiansborg

Finansministeren

22. juni 2010

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 31 af 18. juni 2010 (Akt-
stykke 163, § 7).

Spørgsmål:
Vil ministeren redegøre for, hvor store merudgifter på det administrative område 
beslutningen om at indføre halvårsregnskaber forventes at påføre hhv. kommu-
nerne og staten, og om kommunerne vil blive DUT-kompenseret for disse mer-
udgifter?

Svar:
Indenrigs- og Sundhedsministeren har oplyst følgende:

”Indførelsen af halvårsregnskaber forventes overordnet kun at være forbundet 
med begrænsede meromkostninger i lyset af den løbende budgetopfølgning, som 
allerede foregår i dag, og som halvårsregnskabet vil kunne integreres i. Endvidere 
vil arbejdet med årsregnskabet blive lettet, da eventuelle fejl og mangler vil kunne 
afdækkes på et tidligere tidspunkt. 

Som det fremgår af økonomiaftalen skal reglerne til halvårsregnskabet fastlægges 
under hensyntagen til de administrative konsekvenser. Samtidig skal muligheden 
for forenkling af reglerne vedrørende omkostningsregnskaber vurderes. Den kon-
krete udformning af reglerne vil skulle drøftes med KL, herunder de økonomiske 
konsekvenser i medfør af DUT.

Indførelse af halvårsregnskaber i kommunerne forventes ikke at have økonomiske 
konsekvenser for staten.”

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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